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23.5. Květoslava Valachová, nar. v r. 1949
z V. Krtíša, 25.5. Ján Babka, nar. v r. 1941
z Leseníc, Endre Páriš, nar. v r. 1940 zo
Želoviec, 29.5. Mária Budayová, nar. v r.
1928 z Príbeliec, prom. právnik Karol
Šoóš, nar. v r. 1935 z V. Krtíša, 30.5. Šte−
fan Čeri, nar. v r. 1961 z Kosíh nad Ipľom,
Mária Husárová, nar. v r. 1958 z Olovár,
31.5. Ľubomír Čeman, nar. v r. 1955 z V.
Krtíša, 1.6. Mária Ročkárová, nar. v r.
1926 z V. Krtíša, 2.6. Eva Uhrinová, nar. v
r. 1936 zo Záhoriec − Seleštian

OSUD SFÚKOL 
SVIEČKU ICH ŽITIA

So smútkom 
v srdci oznamujeme,
že vo veku 55 rokov,
nás navždy opustil

22.5.2010 náš 
milovaný druh a otec 

PETER JONÁŠ 
z Veľkého Krtíša. 

Ďakujeme všetkým za
prejavenie sústrasti a

kvetinové dary. 
Milovaná družka Zdenka s deťmi.

SMÚTOČNÉ OZNÁMENIE

"Bolesťou unavený, tíško si zaspal, zanechal si všetkých, 
ktorých si rád mal. Odišiel si, no predsa si s nami. 

Náš najlepší na svete, milovaný."
S hlbokým zármutkom oznamujeme, že 29.5.2010 nás navždy

opustil milovaný manžel, ocko, starký a prastarký 
prom. práv. KAROL ŠOÓŠ, vo veku 75 rokov z Veľkého Krtíša. 
V ťažkých chvíľach je oporou sila ľudskej vzájomnosti, 
priateľstva, lásky a úcty. My sme ju dostali. Vďaka za ňu všetkým.
Ďakujeme všetkým príbuzným, priateľom a známym za prejavy
sústrasti, kvetinové dary a tichú spomienku. 

S láskou spomína smútiaca rodina.

Ďakujem všetkých lekárom a sestričkám, ktorí sa v posledných rokoch starali
o liečbu môjho manžela KAROLA ŠOÓŠA. Ďakujem rýchlej lekárskej pomoci za včasný
zásah a celému geriatrickému oddeleniu VšNsP, n.o., vo V. Krtíši za liečbu a opateru
v jeho posledných troch týždňoch ako aj za pekný a ľudský prístup. 

K poďakovaniu sa s úctou pripája celá rodina.

SMÚTOČNÉ OZNÁMENIE A POĎAKOVANIE

"Spustla už záhrada, spustol aj dvor, ticho je
v dome, nepočuť Tvoje kroky v ňom. Tíško si
trpel, ubolené srdce prestalo Ti biť, ale zaspal

si, hoci si chcel ešte žiť. Keby tak mŕtvych vzkriesil náš hlas a láska
by divy robila, nikdy by Ťa zem čierna nebola prikryla."

Mesiac uplynul 1.6.2010, kedy nás 
po tragickej nehode opustil milovaný manžel, otec, 

starý otec, syn a brat PETER GAZDÍK 
z Veľkého Krtíša. 

Všetkým, ktorí sa prišli rozlúčiť s našim milovaným na poslednej ceste, 
ďakujeme za prejavy sústrati a kvetinové dary.  

Smútiaca manželka s deťmi.

8.6. Katarína Juchová, 9.6. Mária Mikleco−
vá, 10.6. Ján Slovák, 13.6. Ing. Judita Gá−
borová, Gabriel Vakaráč

POZDVIHNIME ČAŠE 
NA ICH ZDRAVIE

27.5. Hugo z N. Vsi, Ján z Brusníka, 29.5.
Peter zo Sklabinej, 31.5. Lukáš z V. Krtíša,
Martin z D. Plachtiniec

NARODILI SA

NEZABUDNITE 
BLAHOŽELAŤ

7.6. Róbertom, 8.6. Medardom, 9.6. Stani−
slavám, 10.6. Margarétam, 11.6. Dobrosla−
vám, 12.6. Zlatkom, 13.6. Antonom   

SPOMIENKA

"To, že sa rana zaho−
jí, je len klamné zda−
nie, v srdci nám bolesť
zostáva a tiché spomí−
nanie."
Dňa 22.5.2010 uplynu−
lo 10 rokov, kedy nás
navždy opustila naša
drahá mamička, starká
a prastarká 
MÁRIA LAMOCKÁ 

zo Slovenských Ďarmôt. 
S láskou a úctou spomínajú: 

dcéry Valika a Serenka a vnúčatá 
Valika, Ingridka a Annamarika s rodinami.

SPOMIENKA

"Nebolo v rodine člo−
veka, ktorý Vás nemal
rád. Smrť prišla neča−
kane a my sme Vám to
nestihli povedať. Život
i nás ste mali radi, te−
raz tichý je dom, tak
veľmi chýbate v ňom.
Už rok spíte večným
snom, tmavý hrob je
Vám domovom. Nič

viac Vám už nemôžeme dať, len kyticu
kvetov na hrob a s láskou spomínať."

Rok plný smútku uplynie 13.6.2010 od
úmrtia nášho drahého manžela, otca,
starkého a svokra 

ŠTEFANA ČÁNIHO zo Sklabinej.  
S láskou a úctou spomínajú:

manželka Irena, syn Dušan
s rodinou a ostatní príbuzní.

SPOMIENKA

"Odišiel si rýchlo a ne−
čakane ako vietor v
búrke, keď stromy lá−
me. Bolestný je pre
nás Tvoj odchod
náhly, v našich srd−
ciach ostaneš navždy
s nami. Zavrela sa kni−
ha Tvojho života na
58.strane, vtedy stí−
chol dvor, osirela zá−

hrada i dom."
Dňa 11.júna uplynie rok, kedy nás 

opustil náš otec a starý otec 
Mgr. VILIAM GIROVSKÝ 

z Veľkého Krtíša. 
S láskou spomínajú: dcéry Andrea a
Martina s rodinami, vnúčatá Maťko a

Vanesska a ostatná rodina.

SPOMIENKA

Dala mi život,
dala mi lásku,
dala mi všetko 

čo mohla mi dať.
Ale už nie je, odišla ...

A mne ostali len 
krásne spomienky.

Dňa 4. júna 2010  
uplynulo 7 rokov, 
čo nás navždy 
opustila naša 

milovaná mamka 
Betka MINÁRIKOVÁ 
z Veľkého Krtíša.

S láskou a úctou spomínajú deti.

SPOMIENKA

Po šiestich rokoch sa do V. Kr−
tíša vrátilo Okresné riaditeľstvo policajné−
ho zboru, ktoré začalo plniť svoje úlohy
od polnoci 1.6.2010. Obnovené riaditeľ−
stvo slávnostne otvoril 31.5. riaditeľ KR
PZ v B. Bystrici plk. JUDr. Marián Slobod−
ník za prítomnosti viacerých hostí. Do
funkcie riaditeľa OR PZ vo V. Krtíši bol zá−
roveň ustanovený pplk. Ing. Daňo Magula.
Viac informácií o tejto udalosti vám prine−
sieme v ďalších číslach našich novín. 

−pg−

OKRESNÉ RIADITEĽSTVO 
POLÍCIE OPÄŤ 

VO V.KRTÍŠI
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V nich si zvolíme 150 nových poslancov z 18 zaregistrovaných
politických strán a hnutí. Ďalších, prinajmenej 7 strán, 

má svojich zástupcov na kandidačných listinách iných strán. 
Volebné miestnosti budú otvorené od 7:00 do 22:00 hodiny 

(výnimočne aj o dve hodiny skôr,
avšak koniec musí byť vždy 22:00). 

Bude pracovať v nasledovnom zložení: JUDr. Gabriela Urbanová (SMER −
Sociálna demokracia) − predsedníčka, Miroslav Racsko (Kresťansko demo−
kratické hnutie) − podpredseda. Ostatní členovia komisie: Ing. Ladislav Bal−
la − Slovenská demokratická a kresťanská únia − DS, Tibor Bartoš (Strana
demokratickej ľavice, RSDr. Ján Budai) Komunistická strana Slovenska,
Ladislav Buris (Strana maďarskej koalície), Ing. Miroslav Dohňanský (Ľu−
dová strana − Hnutie za demokratické Slovensko), Ing. Mária Drugdová
(Slovenská národná strana), Bc. Gabriela Hudecová (Únia Strana pre Slo−
vensko), Jozef Kozák (MOST − HÍD), Jozef Pilát (Nová demokracia). Zapiso−
vateľka Ing. Ľudmila Herédyová, pracovníčka Obvodného úradu Veľký Kr−
tíš, odbor všeobecnej vnútornej správy, úsek volieb a referenda. 
Obvodná volebná komisia bude sídliť v deň volieb na Obvodnom úrade
Veľký Krtíš, Nám. A. H. Škultétyho 11. 

Svoje podnety môžete v čase konania volieb telefonovať
na č. tel. 047/4817332, alebo faxovať na číslo 047/4817332,

resp. mailovať na adresu: il ovvs@vk.vs.sk.  

V našom týždenníku sme už uverejnili
politickú reklamu kandidátovi na poslan−
ca NR SR za stranu Most−Híd ATTILOVI
BAKIMU. Na žiadosť čiatateľov sme ho
požiadali, aby bližšie predstavil svoj vo−
lebný program, a aj seba prostredníc−
tvom Pokroku: 

ATTILA BAKI 
- STRANA MOST-HÍD

-MÁ ČÍSLO 55
" Volám sa Attila Baki, mám 31 rokov.
Som ženatý a mám tri krásne dcéry. Žijem a
pracujem ako starosta v Trebušovciach. Univerzitný diplom
som získal na Univerzite Eötvösa Loránda v Budapešti. V
týchto parlamentných voľbách kandidujem za politickú stranu
MOST−HÍD a  moje poradové číslo na kandidátnej listine je 55.
Aktuálnu politickú situáciu vidím tak, že dozrel čas, aby sa na
politickej scéne objavili nové tváre. Taktiež si myslím, že si
občania nášho okresu zaslúžia,  aby mali poslanecké kreslo v
Národnej rade. Ako kandidát do parlamentu považujem za pri−
oritné otázky, ktoré by, podľa môjho názoru, zvýšili životnú ú−
roveň občanov v okrese Veľký Krtíš, a ktoré by som sa snažil
v parlamente riešiť a presadzovať: 
l Vybudovanie rýchlostnej komunikácie (R7) by jednoznačne po−
mohlo pritiahnuť  väčšie investície do okresu,  a tým prispieť k je−
ho rozvoju.  
l Rýchlostná komunikácia, ale predovšetkým noví investori,  by
tiež určite znížili vyše 25 % dlhodobú nezamestnanosť v okrese a
vytvorením nových pracovných miest by prispeli k zvýšeniu život−
nej úrovne našich občanov. 
l Ako starosta obce viem, aké je dôležité,  aby predstavitelia sa−
mosprávy mali pre svoju neľahkú prácu podporu a pomoc práve v
parlamente, takže aj ja by som bol nápomocný starostom v každej
obci okresu Veľký Krtíš. 
Keďže kandidujem za stranu MOST−HÍD,  dávam dôraz na spolu−
prácu všetkých ľudí v regióne, pretože som presvedčený, že nie je
dôležité, akou rečou hovoríme, ale je dôležité, aby sme pre spo−
ločné ciele  našli spoločnú reč." 

Už túto sobotu, 12.júna 2010, sa budú konať
PARLAMENTNÉ VOĽBY 2010

VOĽBY DO NÁRODNEJ RADY
SLOVENSKEJ REPUBLIKY  

Obvodná volebná komisia Veľký Krtíš 



5/ 7.jún 2010

Zastavme rozkrádanie Slovenska!

Kamil Krnáč

Na kandidátke SaS 
krúžkujte 
kandidáta č.: 19

E−mail:kamil.krnac@strana−sas.sk
Facebook: Kamil Krnac

Program: http://www.120napadov.sk/boj−proti−korupcii/20
Blog: http://kamilkrnac.blog.sme.sk

n Kandidát na poslanca NR SR z Veľkého Krtíša
n Zakladajúci člen strany Sloboda a Solidarita
n Autor volebného programu Boj proti korupcii, 

odborníkmi označeného za jeden z najlepších
n Presadzuje okrem iného aj verejnú kontrolu prideľovania štátnych  

zákaziek a dotácií, účinnejšie sledovanie majetkových pomerov 
verejných činiteľov a zavedenie maximálnej ochrany 
pre nahlasovateľov prípadov korupcie

n Presadzuje skorší termín výstavby rýchlostnej 
cesty R7 cez Veľký Krtíš

Mgr. Jana Strašková, riaditeľka regionálnej
knižnice, rodáčka z Levoče, absolventka
Strednej priemyselnej školy grafickej v Bra−
tislave, celý svoj profesionálny život zasvä−
tila práci v kultúre. V okrese Veľký Krtíš žije
a pracuje od roku 1985. Pracovala ako od−
borný zamestnanec a od roku 1995 v rôz−
nych riadiacich funkciách v mnohých odvet−
viach kultúry. Vysokoškolské vzdelanie zís−
kala na Ekonomickej fakulte Univerzity Mateja Bela v Banskej Bystrici
v odbore ekonomika a riadenie podnikov a na Fakulte manažmentu
Prešovskej univerzity v Prešove v odbore manažment ľudských zdrojov.
Politicky sa začala angažovať po novembri 1989. V ĽS−HZDS pôsobila
od jej vzniku, v súčasnosti vykonáva funkciu tajomníčky OP ĽS−HZDS.
V roku 2006 bola zvolená za poslankyňu mesta Modrý Kameň, tu vyko−
náva funkciu predsedníčky komisie kultúry.

“Tvorivosť v slobodnom priestore je jednou zo štrnástich téz vo−
lebného programu Ľudovej strany − Hnutie za demokratické Slo−
vensko, ktorou strana deklaruje hlboký záujem o podporu kultúry
a umenia. V strane pôsobím už od jej vzniku v okrese a v oblasti
kultúry pracujem celý svoj profesijný život, preto viem, že ĽS−
HZDS vždy dbala o rozvíjanie schopností ľudského umu i kultivo−
vanie ducha. Tento cieľ má stanovený i pre nastávajúce voľby.
Moje bohaté skúsenosti môžu byť nápomocné k splneniu cieľov
volebného programu vytýčeného pre kultúru a umenie tak, aby
sme ochraňovali, zveľaďovali a rozvíjali slovenskú vzdelanosť a
kultúrnu úroveň.”

Ing. Miroslava Kokavcová sa narodila
vo Veľkom Krtíši, kde aj s malými prestáv−
kami dodnes žije. Po skončení Gymnázia vo
Veľkom Krtíši vyštudovala Vysokú školu do−
pravy a spojov v Žiline, fakultu Prevádzky a
ekonomiky dopravy a spojov. 

Väčšinu svojho profesijného života praco−
vala v oblasti štátnej správy na Obvodnom
úrade miestnej štátnej správy resp. Okres−

nom úrade v oblasti dopravy a cestného hos−
podárstva v pozícii referentky a neskôr vedúcej odboru. V súčasnosti
pracuje ako prednostka Obvodného úradu Veľký Krtíš.

Členkou ĽS−HZDS je od roku 1997 a v strane zastávala rôzne funk−
cie. Od roku 2003 je predsedníčkou Okresného predstavenstva ĽS−
HZD vo Veľkom Krtíši. Svoje politické zručnosti si prehĺbila aj prácou
na Aparáte ĽS−HZDS, kde pracovala štyri roky.

"Ľudová strana − Hnutie za demokratické Slovensko, ktorá stála
pri zrode slovenskej štátnosti, ma už v minulosti oslovila svojim
jasným programom budovania prosperujúcej Slovenskej republi−
ky v prospech jej občana. Tomuto cieľu sa nikdy nespreneverila
a pevne stojí na svojich troch pilieroch − sociálnom, národnom a
kresťanskom. V oblasti verejnej správy, v ktorej ja väčšinu svoj−
ho profesijného života pracujem, plánuje vytvoriť úrady s integ−
rovanou štátnou správou tak, aby si občan mohol vybaviť všetky
svoje záležitosti "pod jednou strechou". K splneniu tejto úlohy by
som chcela  napomôcť aj ja, pretože verejná správa musí slúžiť
občanom."

Ing. Miroslava Kokavcová
38 rokov,  prednostka 

Obvodného úradu Veľký Krtíš

Mgr. Jana Strašková
51 rokov, riaditeľka Hontiansko − novohradskej

knižnice A.H.Škultétyho vo V. Krtíši

35 128

Ľudová strana − Hnutie za demokratické Slovensko
PARLAMENTNÉ VOĽBY 2010
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,,Pred podobným
problémom, kde si
požičať na rekon−
štrukciu rodinného
domu,  sme   stáli
pred niekoľkými
rokmi aj my. Túžila
som najmä po novej

kuchyni, po novej kúpeľni, a na to všetko som
potrebovala peniaze", začala spomínať pri našom
stretnutí v malej kaviarničke vo Veľkom Krtíši pani
Iveta.
Tak ako mnohým iným, aj jej rodine pomohlo
stavebné sporenie v Prvej stavebnej sporiteľni.
Rozhodnutie, prečo hľadala pomoc  v najväčšej
stavebnej sporiteľni, zhodnotila pani Iveta racionálne:
,,Priznám sa, veľmi som sa v problematike
stavebného sporenia nevyznala, skôr som
čakala, čo mi ponúknu. Hneď pri prvom
stretnutí som bola veľmi príjemne prekvapená
prístupom obchodných zástupkýň, ich naozaj−
stnou snahou vymyslieť také riešenie, aby som
mohla čerpať úver a začať s rekonštrukciou.
A čo bolo pre mňa dôležité, to bola aj veľmi
výhodná úroková sadzba úveru".

Pohľad z druhej strany pridáva aj pani Mgr. Helena
Mičurová, obchodná zástupkyňa Prvej stavebnej
sporiteľne. ,,Našou snahou je pomôcť každému
klientovi, pretože si uvedomujeme, ako vysoko
si každý z nás cení  a váži vlastnú strechu nad
hlavou. Úver je často jedinou reálnou možnosťou,
ako bývať lepšie a krajšie," zhrnula svoje
skúsenosti pani Mičurová.
Jej slová potvrdila aj pani Iveta: ,,Aj ja som sa
spočiatku trocha bála, či budem stíhať splácať
úver, ale presvedčila som sa, že to ide. Dokonca
v súčasnosti − po splatení prvého úveru −
čerpáme následný úver. Vďaka nemu sme už
dokončili rekonštrukciu − máme nové obklady,
podlahy, kuchynskú linku, novú sanitu
v kúpeľni. Bývame tak, ako som si predstavo−
vala".

Záverečné slovo pri našom stretnutí patrilo pani
Mičurovej: ,,Každý, kto chce lepšie bývať, má
šancu. Stačí, ak sa príde nezáväzne a bezplatne
poradiť do našej kancelárie na  Nemocničnej
ulici č. 16 vo Veľkom  Krtíši, alebo si dohodne
stretnutie telefonicky na číslach 0905 457 906
alebo 0918 716 727." 

Rodinný dom v novom šate
Bývanie v rodinnom dome považujú mnohí z nás za ideálne
riešenie. Lenže nie všetky rodinné domy −  najmä tie staršie −
poskytujú svojim majiteľom také kvalitné bývanie, po akom
túžia. A ak sa nechcete zmieriť s daným stavom, nezostáva nič
iné, iba začať s rekonštrukciou. Samozrejme, na realizáciu
vlastných zámerov potrebujete nielen  zručných remeselníkov,
ale aj finančné zdroje.

Mgr. HELENA MIČUROVÁ,
obchodná zástupkyňa 

Prvej stavebnej 
sporiteľne

A my pridávame k jej pozvaniu ešte jeden
argument, prečo by ste mali kanceláriu obchodných
zástupcov Prvej stavebnej sporiteľne navštíviť čo
najskôr. Až do 31. júla 2010 ponúka Prvá stavebná
sporiteľňa všetkým klientom − fyzickým aj právnickým
osobám − úver s ročným úrokom iba 1,99 % ročne.
A to je určite zaujímavá príležitosť pre každého, kto
chce rýchlo a kvalitne bývať − či už bude kupovať
nové,  rekonštruovať existujúce bývanie alebo sa
pustí do prestavby nebytových priestorov
na bytové.
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Po počiatočnom "boome" o−
semročných gymnázií v polo−
vici 90. rokov sa situácia oko−
lo nich stabilizovala. Osem−
ročné triedy v súčasnosti exis−
tujú pri väčšine klasických
gymnázií, ba dokonca aj pri
dvoch základných školách.
Vysoký záujem o umiestnenie
dieťaťa na tento typ školy stá−
le trvá. Kým 4−ročné gymnázia
majú problémy naplniť triedy,
osemročné triedy evidujú urči−
tý  "previs" záujemcov. Celko−
vo na nich študuje približne
40−tisíc žiakov. 

Pre deti, ktoré excelujú na
prvom stupni základnej školy,
predstavujú alternatívu priná−
šajúcu vyššiu úroveň vedo−
mostí. Často sa  stávalo, že
tnadané deti na druhom stupni
upadli do sivého priemeru. Na
osemročné gymnázia by sa
mali hlásiť len žiaci zrelí, psy−
chicky stabilní a nie veľmi na−

viazaní na svoje okolie. 
Osemročné gymnázia (OG)

sú vhodné pre nadaných žia−
kov (výrazné študijné typy),
ktorí učenie na  ZŠ zvládajú
bez problémov a dosahujú vý−
borné výsledky. Predstava mi−
nisterstva školstva je taká, že
by na OG malo študovať pri−
bližne 5 % príslušného popu−
lačného ročníka. Čo sa týka
predpokladov žiaka, mal by
byť intelektuálne zvedavý, zau−
jímať sa o svet a jeho fungo−
vanie. Mal by to byť študijný
typ, ktorému nerobí problém
prečítať si "odborný" či učeb−
nicový text, porozumieť mu,
pochopiť nové pojmy, ktoré sa
v ňom vyskytujú, byť schopný
svojimi slovami ho zreprodu−
kovať a sformulovať jeho hlav−
nú myšlienku. Dôležitá je aj
bohatá slovná zásoba a
schopnosť bez problémov sa
učiť cudzie jazyky, rád čítať, o−

vládať pravopis a pod. 
Rozdiely medzi ZŠ a OG sú

najmä tie, že u žiakov na OG
dochádza k podstatne skoršie−
mu profilovaniu. Celková úro−
veň žiakov v triedach je vďaka
selekcii vyššia, čo môže učite−
ľov zvádzať k rýchlejšiemu
tempu a náročnejším formám
vyučovania. Učitelia v OG ma−
jú spravidla vyššiu odbornú ú−
roveň a sú náročnejší. 

Nepáči sa mi, čo sa v sú−
časnosti deje okolo osemroč−
ných gymnázií. Ak sú nadané
deti segregované v osemroč−
ných gymnáziách, tak potom
sa to isté deje aj v základných
školách, kde sú napríklad ja−
zykové alebo športové triedy

či triedy pre nadané deti, ale
nakoniec aj samotné špeciálne
základné školy. Je celkom lo−
gické, že základné školy sa
bránia tomu, že im berieme
najlepších žiakov. Nikto pri−
tom nehovorí, že ako huby po
daždi vznikajú aj cirkevné či
súkromné osemročné gymná−
ziá. V Nemecku, Belgicku, Ho−
landsku sú rovnaké typy škôl
ako u nás osemročné gymná−
zia a neviem o tom, že by O−
ECD na to upozorňovala. Ma−
turanti nášho gymnázia sú
takmer na sto percent úspešní
v prijímacích skúškach na vy−
soké školy. 

Dať dieťa na osemročné gymnázium −  ÁNO ČI NIE? 
Osemročné gymnázia sa u nás objavili po roku 1989 s cieľom u−

možniť šikovnejším žiakom skrátiť si školskú dochádzku o rok a pri−
tom prebrať rovnaké množstvo učiva. Zo začiatku to určite fungo−
valo, osemročné gymnázia boli výberové školy s menším počtom
žiakov a ich žiaci podávali nadpriemerné výsledky.

Osemročné gymnázia majú opodstatnenie. Len treba zregulo−
vať ich počty. Aj my ponúkame 8−ročné štúdium s jazykovým
zameraním, s ktorým máme viacročné skúsenosti. Problém vi−
dím v Bratislave, kde vysoko prekračujú päťpercentnú kvótu. U
nás vo Veľkom Krtíši,  je to iné. Sú tu tri  základné školy, my o−
tvárame jednu triedu osemročného gymnázia  s 24 deťmi. Ne−
myslím si, že tým likvidujeme ZŠ v meste , lebo máme aj deti
zo ZŠ okresu, a aj z málotriedok. Aby sa naši rodičia a deti slo−
bodne rozhodli, každoročne v marci organizujeme pre piatakov
(predtým pre štvrtákov) a rodičov  deň otvorených dverí. 

− PAVEL ANTOLOV −  učiteľ dejepisu na gymnáziu



8/ 7.jún 2010

Hlavne ale robili
všetko preto,
aby boli
spoko jn í
najmenší
obyvate−
lia Želo−
viec −
deti. Pre
nich pri−
pravili deň
plný hier,
ktorý už tra−
dične v tejto obci
pripravujú pri príleži−
tosti Dňa detí. Priestran−
stvom sa niesla vôňa z
kotlíkov siedmich druž−
stiev, ktorí sa podujali u−
variť ten najlepší guláš a
do výšky sa pomaly dví−
hali nafukovacie hrady a
zámky, v ktorých sa
mohli deti vyšantiť do sý−
tosti. Tie, ktoré sa pod dohľadom
starostlivých mamičiek a oteckov
ešte len učia stáť na vlastných
nôžkach i už školopovinní výmy−
selníci skákali, šmýkali sa a využí−
vali gumené zámky podľa vlastnej
fantázie  s výkrikmi plnými detskej
radosti. Svoje akrobatické schop−
nosti i stabilitu skúšali na trampo−
líne a pri historických detských hrách
preukazovali obratnosť, stabilitu i po−
streh.  
ŠKÔLKARKA DALA NA

FRAK MLADÝM 
FUTBALISTOM 

Vytrvalosť, rýchlosť a húževnatosť si
mnohí žiaci zo Želoviec, ale i okolia vy−

skúšali na pretekoch Že−
lovskej tritisícky v dvoch

žiackych kategóriách.
So svojimi staršími
kamarátmi sa ne−
bála súťažiť ani
najmladšia účast−

níčka behu, ešte len 5 ročná Vivien Li−
tavská. Úspešne zvládla 500 m trať,
ktorú mladší žiaci absolvovali. Pre star−
ších žiakov bola pripravená trať v dĺžke
1 200 m. Prím tu hrali bratia Michal a
Matúš  Talánovci, ktorí ukázali, že aj v
našom okrese rastú atle−
tické talenty. Svoju kondí−
ciu si ale netrúfali preveriť
mladí želovskí futbalisti,
ktorých čakal zápas s
Hrušovom (3:4). 
Zatiaľ, čo sa deti zabáva−
li a súťažili, členovia druž−
stiev súťažiacich vo vare−
ní gulášu "tvrdo " praco−
vali. Pri kotlíkoch Kultúr−
neho spolku Victoria, Ú−
dolia želovských pivníc,
poľovníkov, priateľov Au−
toopravovne Zoltána Lajtoša, družstva
pána Uhríka, Obecného úradu i priate−
ľov z Maďarska sa krájalo mäso, čisti−
la zelenina, zemiaky a miešali ingre−
diencie vlastných gulášových receptúr.
Všetci sa snažili, aby práve ich guláš

najviac chutil degustačnej
komisii a získali čo možno
najviac bodov. 

BEŽCOV 
OSVIEŽIL DÁŽĎ
Keď guláše dostávali svo−

ju finálnu podobu, registrovali sa u or−
ganizátorov účastníci hlavného behu
Želovskej tritisícky. Napriek tomu, že z
oblohy hrozil dážď, na štart III. ročníka
Želovskej tritisícky, sa v kategórii do−
spelých a veteránov postavil značný

počet vyznávačov cestného behu nie−
len zo Slovenska, ale aj zo susedného
Maďarska. Na štarte nechýbal ani ob−
hajca vlaňajšieho prvenstva Erik Len−
hardt, rodák z M. Kameňa, ktorý teraz
býva v B. Bystrici.  Presne o 14.00 hod
vybehli smerom na Šóšar, kde bola

obrátka. Bežcom
neprekážal ani
dážď, ktorý sa
napokon predsa
len spustil, ba
práve naopak.
Ako sa viacerí
vyjadrili, dážď

ich osviežil a pomohol zdolať 6 300 m
dlhú trať pretekov. Svoje kvality potvrdil
E. Lenhardt a svoje víťazstvo v hlavnej
kategórii zopakoval. 
ZLÝ GULÁŠ SA VARI ANI

NEDÁ UVARIŤ 
Ocenených bežcov potom na pódiu

amfiteátra vystriedala degustačná ko−
misia, aby svojim verdiktom, či chuťo−
vými pohárikmi ohodnotila najchutnejší
guláš. Ako pri behu, i pri príprave toh−
to výborného pokrmu, sa prejavila kva−
lita. Potvrdili ju poľovníci miestneho po−
ľovníckeho spolku, ktorí titul najlepších
kuchárov guláša získali aj minulý rok.
Druhé miesto z vlaňajška obhájili aj
priatelia Autoopravovne Zoltána Lajto−
ša a na treťom mieste tohto roku skon−
čili pracovníci Obecného úradu. O po−
radí najlepších rozhodovali iba drobné
detaily, veď ako povedal aj jeden z čle−
nov komisie Feri − báči, zlý guláš sa ani
nedá navariť. Sú len ľudia, ktorí ho ne−
vedia jesť. A Želovčania guláš jesť ve−
dia. Dokazujú to prázdne kotlanky, kto−
ré po gulášoch ostali na záver tejto vy−
darenej sviatočnej nedele v Želov−
ciach.    
Výsledky Želovskej tritisícky: 
MLADŠÍ ŽIACI (500 m ) chlapci: 1.
Patrik Pavlov 3:04,34 min., 2. Dávid

Kotora 3:30,69;
3.René Litavský
3:44,53.   DIEVČA−
TÁ: 1. Sofia  Nékio−
vá 3:20,16; 2. Domi−
nika Fašangová
3:20, 38; 3. Simona
Makóová 4:15,13. 
STARŠÍ ŽIACI (1
200 m) chlapci : 1.
Matúš Talán
4:49,86; 2. Michal
Talán 5: 06,23; 3.
Bohdan Kalmár

5:33,32. DIEVČATÁ: 1. Mária Vesel−
ková 6:11,79; 2. Zlatka Račáková
7:51,01. DOSPELÍ (6 300 m) MUŽI: 1.
Erik Lenhardt 23:40,17; 2. Sándor
Szabó (H) 26:32,41; 3. Matúš Talán
28:44,33. VETERÁNI: 1. Daniel Matis
23:54,33; 2. Gyula Borda (H) 26:45,87;
3. Peter Kozár 26:55,05  Ženy: 1. Ka−
talin Fehér (H) 31:10,80; 2. Katarína
Pavlická 32:01,64; 3. Krisztína B. Szo−
morné (H) 32:14 47
ŽENY NAD 40 ROKOV: 1. Ágnes
Czeléné 34:44,93; 2. Ivana Kasianová
34:51,23; 3. Piroska L. Balázsné
34:59,96.             −P. GAŠPAROVIČ− 

ZABÁVALI SA CELÉ RODINY, 
ŠPORTOVCI I GURMÁNI
Od skorého nedeľného rána 30.5. vládol  pred Obecným úradomOd skorého nedeľného rána 30.5. vládol  pred Obecným úradom

v Želovciach čulý ruch. Jeho pracovníci pod vedením starostuv Želovciach čulý ruch. Jeho pracovníci pod vedením starostu
Ing. Júliusa Maká, CSc., sa snažili, aby účastníci II. ročníka súIng. Júliusa Maká, CSc., sa snažili, aby účastníci II. ročníka sú−−
ťaže vo varení gulášu i III. ročníka obnoveného behu Želovská triťaže vo varení gulášu i III. ročníka obnoveného behu Želovská tri −−
tisícka mali všetko pripravené k ich spokojnosti. tisícka mali všetko pripravené k ich spokojnosti. 

Deti si vyskúšali
hry našich predkov
a vyšantili sa na
výdobytkoch sú−
časnej techniky  −
nafukovacích šmý−
kalkách i pružnej
trampolíne. 

V hlavnej kategórii mužov bol najlepší obhajca vlaňajšieho víťaz−
stva E. Lenhardt v strede, na druhom mieste skončil Sándro Sza−
bó (vľavo) z Maďarska a tretí bol iba 14 ročný Matúš Talán zo
Senného. Úspešným bežcom tlieska aj starosta Želoviec Ing. Jú−
lius Makó, CSc., Priebeh podujatia počas celého dňa moderova−
la Marika Jadroňová, v pozadí. 

Starší žiaci a žiačky sa do zápolenia na 1 200 m dlhej  trati
pustili s plnou vervou. 

Guláš hodnotili členovia zúčastnených družstiev i pozvaní hostia. Zľava: Peter Bolgár,
Mgr. Ľudovít Gabriš, Karol Bokroš, Gabriel Oravec, Martina Šramková,  František Adam,
Zoltán Bolgár , Ladislav Uhrík a Jozef Svorník.

Povesť najlepších kuchárov ob−
hájili poľovníci. Cenu za nich
prevzal predseda Poľovníckeho
spolku Jozef Svorník, v strede,
druhé miesto obhájil Zoltán Laj−
toš, vľavo a cenu za tretie mies−
to pre obecný úrad prevzal Pe−
ter Bolgár vpravo. 
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Želanie dlhé ako noc mal nemecký le−
kár Albert Schweitzer, nositeľ Nobelo−
vej ceny za mier (citát v titulku článku)
žijúci v Afrike. Bol známy aj svojimi or−
ganovými koncertmi, náboženskými,
teologickými predstavami, tiež hudob−
nými a literárnymi dielami. Jeho pria−
nie sa mu splnilo. Spolu so svojou
manželkou založil prevažne z vlast−
ných prostriedkov v Africkom Gabone
nemocnicu, v ktorej liečil domorodé o−
byvateľstvo. Týmto sa snažil odčiniť
aspoň čiastočne to, čo európska civili−
zácia v Afrike napáchala. Svojmu pre−
svedčeniu o úcte k človeku a pomoci
ostal Schweitzer verný až do smrti.
Vďačnosť státisícov Gabončanov za
navrátenie zdravia, alebo zachránenie
života toho boli svedectvom. 

Padajúce hviezdy patria k najkraj−
ším úkazom, ktoré môžeme pozoro−
vať na nočnej oblohe aj bez špeciál−
neho ďalekohľadu a tak spoznávať
čaro tajomnej a magickej oblohy. V
skutočnosti padajúca hviezda nemá
nič spoločné s hviezdami. Je to mete−
or − viditeľný jav v atmosfére, ktorý
vzniká preletom meteoroidu zemskou
atmosférou a meteorit vznikne po do−
pade meteoritu na Zem.  
Zo 40 000 známych meteoritov  len

trinásť má rodokmeň, čiže majú zná−
mu dráhu, takže astronómovia môžu
presne určiť, z ktorej časti slnečnej sú−
stavy spadli na Zem. Ak sledujete ak−
tuálne dianie, tak už viete, že aj Slo−
vensko má prvý meteorit s rodokme−
ňom. Je ním meteorit "Košice", ktorý
spadol pred polnocou 28. februára
2010 pri obci Vyšný Klátov. 
Iste je nádherný pocit vidieť padať me−
teorit. O čo môže byť vzrušujúcejšie na
chvíľu si ho podržať a prebudiť fantáziu
rozmýšľaním o pôvode, diaľke, či o i−
nom ešte nepoznanom kúsku vesmíru
odkiaľ doletel. Toto sa podarilo učite−
ľovi Mgr. Mariánovi Mičurovi so ZŠ s
MŠ v Modrom Kameni. Držať v svojej
dlani kúsok z Košického meteoritu.
Túto možnosť malo okolo 60 pedagó−
gov zo základných a stredných škôl,
ktorí sa stretli začiatkom apríla v Starej
Lesnej na celoslovenskom seminári

"Objavuj vesmír, tvoj domov". Cieľom
každoročných seminárov je oboznámiť
učiteľov  s novými poznatkami, ktoré
boli dosiahnuté v astronómii v ostat−
nom čase. Sprostredkovať im súčasný
stav poznania vesmíru, ktorí oni poda−
jú ďalej svojim žiakom. Finále seminá−
ra patrilo meteorom − histórii, poverám,
pozorovacím metódam v podaní doc.
Jána Svoreňa, ktorý bol jedným z čle−
nov expedície pátrajúcej po úlomkoch
meteoritov. Slovenským astronómom
sa ich podarilo necelé tri týždne od pá−
du meteoritu objaviť 64. Najväčší z
nich má takmer 12 centimetrov a váhu
2,19 kilogramu, najmenší 0,8 centi−
metra a váhu 0,57 gramu. Docent
Svoreň jeden z nich priniesol ako kon−
krétny   

dôkaz. Každý si chcel naň siahnuť. I−
baže bol vložený do igelitového vre−
cúška, aby ho nebol obchytaný, lebo
vedci ho ešte budú skúmať. 

Na Slovensku bolo, ak nerátame ko−
šický meteorit, nájdených doposiaľ päť
meteoritov. Najstarší v roku 1814 v ob−
ci Lenartov. Nálezcom bol pastier, kto−
rý objavil v močaristej pôde ťažký, tak−
mer polmetrový balvan, pokrytý hr−
dzou. Po jej zoškrabaní sa ukázal
lesklý kov, ktorý miestni obyvatelia po−
važovali za striebro. Pastier chcel bal−
van roztaviť a zhotoviť z neho zvon pre
miestny kostol. Odkúpil

ho však od neho majiteľ miestnych
pastvín a venoval ho múzeu v Buda−
pešti, kde sa výskumom prišlo na to,
že ide o meteorit.
Ďalší kamenný meteorit bol objavený

v roku 1837 v obci Divina, neďaleko
Žiliny. Zaujímavý je tým, že o ňom e−
xistujú nezvyčajne presné záznamy.
Nálezca bol pri ňom už 30 minút po
dopade, keď bol ešte zreteľne teplý.

V roku 1835 bolo v Oravskej Magu−
re objavené veľké množstvo balvanov,
vážiacich od 1 do 42 kg. Miestni ro−
botníci ich považovali za kvalitnú že−
leznú rudu a roztavili tak spolu 1 600
kg meteoritického materiálu. Tavenie
bolo zastavené v roku 1849, odkedy
sa meteority vedecky skúmajú. Zaují−
mavé je, že napriek veľkým kusom a
veľkému množstvu balvanov nebol ni−
kdy nájdený kráter po dopade.

Posledným meteoritom s pozorova−
ným dopadom na slovenskom území
sa našiel vo Veľkom Borovom. Jeho
úlomky sú dodnes v múzeách v Bu−
dapešti, Londýne či Chicagu. 
Od posledného pozorovaného pádu

meteoritu na Slovensku prešlo 15 ro−
kov. Vtedy sa nedala určiť presná drá−
ha. Našiel sa po dlhom čase od dopa−
du. Objavili ho pri žatve v Rumanovej,
zaseknutý v nožoch kombajnu. Nález−
ca si všimol, že ide o podozrivý kameň
hrdzavej farby, nezvyklý v chotári me−
dzi bielymi kremeňmi a sivými vápen−
cami. Váži 4,9 kg.

"Zdravie pre svoju rodinu."

Aneta Litavszka, Veľký Krtíš

"Moje želanie je: nech sú všetci

zdraví, spokojní a bohatí."

Božena Paučová, Veľký Krtíš

"To je dosť zložité, ale skúsim to.

Želala by som si, aby ľudia na

tomto svete, či už mladí alebo sta−

rí, sa konečne zamysleli nad

zmyslom života a prehodnotili reb−

ríček svojich hodnôt. Želala by

som si, aby začali byť ľudia ko−

nečne tolerantní voči prírode a

zvieratkám v nej, a aby sa snažili

aj sami voči sebe nielen brať, ale

aj dávať."
Nadežda Luciaková, Veľký Krtíš

"Ani len netuším... Krásna dcérka,

dobrý manžel, všetci zdraví...asi

len trochu peňazí navyše."

Martina Bartková, Suché Brezovo

"Ja by som si želala dom a môj

priateľ auto."
Darina Králiková, Modrý Kameň

"Želal by som si, aby sa nejakým

zázrakom spomalilo tempo života.

Asi nielen ja mám pocit, že sa ne−

ustále niekam ponáhľame, niečo

nestíhame a pritom to stihnúť mu−

síme. A že deň by mal mať aspoň

o dve tri hodiny viac ako súčas−

ných 24 hodín. Ale kamže sa to v

konečnom dôsledku všetci ženie−

me?"
Štefan Rimaj, Sklabiná

"Pretože mám zdravotné problé−

my, želala by som si zdravie... Bo−

la som nedávno v nemocnici a po

ničom inom som netúžila, len po

tom. Teda zdravie pre seba a pre

mojich najbližších."

Zlatica Fulajtárová, Modrý Kameň

"Šťastie mojich detí."
Braňo Danko

"Ja by som si želala hlavne zdra−

vie pre celú moju rodinu, lebo to je

najväčší poklad."
Marta Kozáková, Veľký Krtíš

"Určite by som si − tak, ako mno−

ho iných ľudí − želala zdravie, šťas−

tie a lásku pre mojich najbližších.

Ale povedzme si úprimne, koľko−

krát v živote máme to šťastie vidieť

padať hviezdu − teda tu na oblohe

:−), Niečo naozaj plnohodnotné si

v tom momente prekvapenia a

rýchlosti želať, a ešte aj uveriť, že

sa to splní ?  A tak ako oblohou

rýchlo a nečakane preletí hviezda,

mnohým rovnako rýchlo,  ale vô−

bec nie nečakane preletí hlavou

krátka myšlienka a stáva sa nevy−

sloveným želaním, ktoré súvisí s

peniazmi, majetkom, kariérou, ne−

návisťou a závisťou." 
Andy, Modrý Kameň

"Ja by som si želal zdravie pre

najbližších."
Ladislav Sabinovský, Veľký Krtíš

“Priala by som si, aby sa nám eš−

te raz vrátila mladosť a určite by

som si urobila vysokú školu. Ešte

raz by som chcela prežiť všetko to,

čo som prežila s mojimi, už teraz

dospelými deťmi, Lucinkou, Štev−

kom a Barborkou od ich narode−

nia až doteraz. ZDRAVIE a ešte

niečo, čo si nechám vo svojom sr−

diečku, ale dúúúúfam že sa to spl−

ní, aj keď o to prosím len Boha a

všetkých anjelov...”
Eva Henteková, Veľký Krtíš

"Želala by som si zdravie pre celú

svoju rodinu a k tomu ešte šťastie.

Aj ľudia plaviaci sa na Titaniku bo−

li zdraví, ale šťastie nemali."

Mariana, Modrý Kameň

Čo by ste si želali, keď uvidíte padať hviezdu?

Hviezdy odjakživa priťahovali ľudí. Básnikov, vedcov, šarlatánov, či
obyčajných zvedavcov. Mágia nočnej oblohy s jagavými bodmi do−
dnes prebúdza zvláštny pocit tajomna a romantiky. Noc pod hviezda−
mi, hviezdny čas, splnené želania pri pohľade na padajúcu hviezdu...

Pomaly padaj hviezda, 
mám prianie dlhé ako noc...

Keď padá hviezda, má si človek niečo priať. Patríte medzi tých, ktorí ešte

žiadnu nevideli? Blíži sa leto. Vyberte sa v noci niekde na kopec, či lúku, ľah−

nite si do trávy, pozerajte na oblohu. Ak chvíľu počkáte, tak s veľkou prav−

depodobnosťou nejakú uvidíte. Pri čakaní na splnenie vášho tajného priania

nezabudnite na to hlavné. Na to, že sny sa stanú skutočnosťou vtedy, ak im

aj sami svojim pričinením pomôžeme. Dobre porozmýšľajte, čo si zaželať. 

MÁRIA BALÁŽOVÁ

Dotknúť sa a odfotiť si kúsok hviezdy −
meteoritu "Košice", ktorý spadol pred
polnocou 28. februára 2010 pri obci Vyšný
Klátov je veľká vzácnosť nielen pre
astrológov ale aj pre laickú verejnosť
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"Stretnutie občanov v
rámci partnerstva miest" − tak znel
názov projektu, ktorý obec Čeláre
ešte v roku 2009 podala v rámci vý−
zvy Európskej komisie − Vzdeláva−
nie a kultúra: Program Európa pre
občanov 2007−2013. Aktivity projek−
tu boli plánované za účelom spája−
nia ľudí z miestnych spoločenstiev,
aby zdieľali a vymieňali si skúse−
nosti, názory a hodnoty, aby sa uči−
li z histórie, a tak vytvárali svoju bu−
dúcnosť. Očakávaným efektom sú,
prostredníctvom využívania väzieb,
zväzky, ktoré sú vytvorené na miest−
nej úrovni medzi partnerskými obca−
mi na podporu spolupráce. Projekt
bol cielený pre "európskych" obča−
nov, tj. zahŕňal občanov členských
štátov EÚ, občanov iných účastníc−
kych krajín, konkrétnejšie občanov
miestnej obce, okolitých obcí regió−
nu, kraja,  a tiež občanov družob−
ných obcí z Maďarska, taktiež ná−
vštevníkov, turistov a v neposled−
nom rade je určený i pre organizá−
cie, združenia, spolky a ostatné sub−
jekty pôsobiace na území. Partne−
rom projektu boli i miestne organi−
zácie ako ZO Csemadok Čeláre a
Občianske združenie Rozvoj vidie−
ka.
Na efektívnu a kvalitnejšiu realizá−

ciu aktivít získala obec aj ďalšie fi−

nan−
čné pro−

striedky z Minister−
stva kultúry SR, Grantový systém
2010, program Pro Slovakia − za ú−
čelom spolufinancovania projektov,
ktoré získali podporu z medzinárod−
ných zdrojov. Projekt s názvom
"Skvalitnenie medzinárodného kul−
túrneho stretnutia miest a občanov",
ktorého cieľom bolo zvýšenie pod−
pory mobility a rozvoja medzinárod−
nej spolupráce v oblasti kultúry. Zá−
merom obce Čeláre bolo efektívnej−
šie zapojenie sa do kvalitného a ú−
spešného projektu medzinárodnej

spolupráce v oblasti kultúry. Príno−
som projektu je rozvoj medziná−

rodnej spolupráce v oblasti kultú−
ry a získanie nových skúseností
v oblasti realizácie významného
medzinárodného projektu.

STREDA 28.4.2010
Slávnostný príchod delegácií part−
nerských obcí z Maďarska − Ludá−
nyhalászi a mesta Szécsény, a zo
Slovenska z obcí Kováčovce, Kia−
rov, Glabušovce a Vrbovka. Po
slávnostnom príhovore starostu ob−
ce Vojtecha Ádama nasledovala ob−
hliadka a prezentácia obce Čeláre −
história, pamätihodnosti, predstave−
nie významných osobností obce.
Následne za účasti zástupcov prí−
tomných partnerských miest  pokra−
čovala beseda v miestnom kultúr−
nom dome, vzájomné spoznávanie
sa − predstavenie jednotlivých obcí,
odborné prednášky, besedy na té−

mu možnosti podpory vzájomnej
slovensko−maďarskej prihraničnej
spolupráce.
ŠTVRTOK 29.4.2010

Odborný seminár o súčasnom stave
prípravy a realizácie projektov pre
obnovu Ipeľských mostoch cez rieku
Ipeľ, seminár viedla Katalin Molnár,
predsedkyňa Občianskeho združe−
nia pre obnovu Ipeľských mostov.
Súčasťou programu bolo i predsta−
venie pôsobenia a diel významného
činiteľa obce Zsélyi Aladára Kocha,
pri príležitosti 127. výročia narode−
nia tohto pilota, konštruktéra, aviati−
ka. Spomienkovú slávnosť pripravila
v kultúrnom dome miestna mládež
pod vedením predsedu ZO Csema−
doku Alexandra Farkaša. 
Za účasti prítomných nasledovala
poobede exkurzia v Ipeľskej doline z
Maďarska na Slovensko prostred−
níctvom existujúcich dočasných tu−
ristických prechodov, obhliadka
miest s plánovanou obnovou mos−
tov cez rieku Ipeľ v Rároši a Peťove.

PIATOK 30.4.2010
Za účelom vlastnej prezentácie, vý−
meny skúseností, nadviazania vzá−
jomnej spolupráce a možnosti vy−
tvárania pracovných miest v regióne
sa tretí deň v Čelároch uskutočnilo
stretnutie podnikateľských subjektov
a neziskových organizácií z partner−
ských miest.
Počas všetkých podujatí bola miest−
nym hostiteľom ponúkaná ochutnáv−
ka tradičnej "Palóckej gastronómie",
ktorú si všetci účastníci vychvaľova−
li. Následne za účasti prítomných
partnerských miest  pokračovala be−
seda v miestnom kultúrnom dome
na tému Budúcnosť EÚ a jej dôleži−
tosť a význam, Európska únia a
možnosti podpory vzájomnej slo−
vensko−maďarskej prihraničnej spo−
lupráce.

EURÓPA PRE OBČANOV − STRETNUTIE OBČANOV V RÁMCI
PARTNERSTVA MIEST V ČELÁROCH 28.4. − 2.5.2010

V Čelároch sa posledné aprílové dni a začiatok mája niesli v duchu veľkolepých osláv Európskej únie za účasti  európskych občanov 
z partnerských obcí Kováčovce, Kiarov, Glabušovce a Vrbovka zo Slovenska a mesta Szécsény a obce Ludányhalászi z Maďarska.

Výstava erbov zapojených obcí: Kiarov, Kováčovce, Glabušovce,
Vrbovka, Čeláre zo Slovenska a  Ludányhalászi a Szécsény z Ma−
ďarska. 

Odborný seminár o súčasnom stave prípravy a realizácie projek−
tov pre obnovu Ipeľských mostov cez rieku Ipeľ, ktorý viedla
Katalin Molnár, predsedkyňa Občianskeho združenia pre obnovu
Ipeľských mostov.

Prezentácia zúčastnených obcí na projekte Európa pre občanov −
v strede hlavný žiadateľ projektu Vojtech Ádam, starosta obce Če−
láre, a partnerské obce, zľava: Jozef Filip, starosta obce Kováčov−
ce, Pavol Suchánsky, starosta Kiarova a vpravo starosta z dru−
žobnej maďarskej obce Ludányhalászi Kovács Imre.

AKTIVITY 
V ČELÁROCH:

(Pokračovanie na str. 9)

Upevnili dobré susedské vzťahy

Čeláre hostili európskych 
občanov z okolitých slovenských
obcí i maďarských miest
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Prezentáciu družobných obcí − pro−
stredníctvom kultúrno−spoločenské−
ho vyžitia starosta obce Vojtech Á−
dam zabezpečil vystúpením umel−
cov a to Zsuzsi a Orsi z Maďarska
a Stana Vitálosa zabávač zo Slo−
venska.
Vo večerných hodinách nasledoval

veľkolepý koncert známej maďar−
skej skupiny REPUBLIC, ktorého sa
zúčastnilo až 700  návštevníkov nie−
len od nás ale aj susedného Ma−
ďarska.

SOBOTA 1.5.2010
Pod názvom "Vítame Vás v EÚ"
hosťujúca obec Čeláre privítala čle−
nov družobných obcí a následne v
rámci kultúrno−folklórno−špoločen−
ského podujatia mali prítomní hostia
a návštevníci možnosť si pozrieť  vy−
stúpenie folklórneho súboru Parti−
zán Biotika zo Slovenskej Lupče,
taktiež súboru z obce Ludányhalás−
zi a Szécsényi, ktorí zachovávajú ľu−
dové tradície našich predkov. Sú−
časne prebiehali  i ukážky ľudových
remeselníkov a historickej lukostrel−
by ako starodávneho bojového u−
menia. Súčasťou celodenného

programu bola i vedomostno−zábav−
ná súťaž a vzájomné športové vyži−
tie družstiev − futbalové zápasy me−
dzi družstvami z jednotlivých zapo−
jených partnerských obcí. 

NEDEĽA 2.5.2010
V posledný záverečný deň sa za
prítomností účastníkov z partner−
ských miest uskutočnila vzájomná
slávnostná svätá omša v Čelároch.
Následne program pokračoval be−
sedou pri okrúhlom stole na tému
"Budúcnosť Európy" za účasti part−
nerských obcí a ich obyvateľov − ve−
rejnosti.

Po  vydarených dňoch Európy v
Čelároch vyslovil hostiteľ starosta
obce Čeláre Vojtech Ádám všetkým
účinkujúcim i hosťom poďakovanie
za účasť na uvedenom programe a
poprial veľa zdravia, osobných i pra−
covných úspechov do ďalšieho ži−
vota. Zároveň vyslovil nádej, že
dobrá cezhraničná spolupráca a
spolunažívanie občanov bude príno−
som pre celú Európsku úniu.      

− ANITA GALČÍKOVÁ
externá pracovníčka 

obce Čeláre−  

Vítaní sú všetci, 
ktorí chcú pomôcť 

Miestny spolok Slovenského
červeného kríža vo V. Krtíši
pozýva všetkých darcov k
odberu krvi, ktorý sa bude

konať 10.6. od 7.30 do
10.00 hod. v priestoroch novej

baníckej slobodárne, na Ul. Nemocnič−
nej vo V. Krtíši. Vítaní sú všetci, ktorí
chcú pomôcť tým, ktorí ich vzácnu teku−
tinu − krv potrebujú. Ďakujeme. 

J. UBRANKOVIČOVÁ, 
predseda MS SČK, V. Krtíš 

NEDOŠIEL 
NA BENZÍNKU?

Vlámaniu sa nevyhlo ani bývalé
stredisko družstva v Želovciach
Zlodeji si tam namierili v stredu
19.5. Prilákali ich nádrže tu odsta−
vených áut firmy MBM− STAV,
s.r.o., z Námestova. Z nádrže žeria−
va na podvozku Tatry 815 ukradli
40 l a z traktora − bágra 50 l nafty.
Výška škody, ktorú spôsobili maji−
teľovi, je najmenej 139,− euro. 

NEZDRAVÝ LUP
Cigarety a alkohol chýbali doteraz
neznámemu páchateľovi v sobotu
23.5. Rozhodol sa ich zadovážiť v
pohostinstve v Novej Vsi, napriek
tomu, že bolo zatvorené. Po vlá−
maní sa do krčmy odtiaľ neznámy
páchateľ ukradol cigarety a alkohol
a poškodil aj výherný automat. Ma−
jiteľovi na tovare a majetku spôso−
bil škodu približne za 430,− eur.  

Ešte aj po viac ako dvoch týždňoch sú účastníci športového
dňa zdravotne postihnutých v Hrušove plní dojmov a zážitkov aj
vďaka organizátorom. Ich snaha  o čo najlepšie zvládnutie stret−
nutia zdravotne postihnutých bola viditeľná na každom kroku.
Spontánnosť, prirodzená ochota, priam kráľovská pohostinnosť
i vydarený kultúrny program si zaslúži veľké ďakujem. To by rád
starostovi Hrušova Ing. Pavlovi Bendíkovi, predsedníčke MO
SZZP Anne Fašangovej a všetkým, ktorí sa na organizácii toh−
to podujatia podieľali ešte raz za všetkých vyslovil predseda OR
SZZP vo V. Krtíši Ing. Milan Laurík:
"HRUŠOVČANIA, ĎAKUJEME!"                            −red−

LEKÁRENSKÁ 
POHOTOVOSŤ

v meste V. Krtíš
Po. – Pi. 16.00 – 20.00 h., So. –
Ne., sviatok 9.00 – 12.00  a 16.00
– 20.00 h.
7.6. PANACEA (pri stomatológii)
8.6. NA POLIKLINIKE 

(v nemocnici)
9.6. AQUA VIVA (Ul. SNP)
10.6. BELLADONNA (Ul. SNP)
11.6. U ČIERNEHO ORLA

(Nemocničná ul.)
12. a 13.6. BIELY LEV 

(Banícka ul.)

Talent mladých hrušovských heligonkárov mohli spoznať nielen návštevníci rôznych podujatí,
na ktorých vystúpili, či minister vnútra Róbert Kaliňák pri nedávnom odovzdávaní hasičského auta
hrušovským hasičom, ale mladých Hrušovčanov mohlo obdivovať celé Slovensko pri sledovaní
verejnoprávnej televízie v mimoriadnom vydaní programu Mini Talent Show v utorok 1.6. 

Hrušovskí heligonkári
v Mini Talent 

Show

Športový deň zostáva v srdciach

ČIERNA KRONIKA

Podnikateľské subjekty a neziskové organizácie 
z Maďarska a Slovenska sa stretli za účelom rozvoja 

vzájomnej cezhraničnej spolupráce.

Veľkolepý večerný koncert maďarskej 
populárnej skupiny REPUBLIC.

(Dokončenie zo str. 8)
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n Ing. VLADIMÍR VARGA,
55r., H. Strehová, 

súkromný projektant
"Zatiaľ ešte nie som roz−
hodnutý, kam s rodinou
pôjdeme. Takmer každý
rok chodíme do Francúz−
ska, vlani sme boli v Saint
Tropez, predtým v Talian−
sku. Tento rok bude závi−
sieť aj od finačnej situá−
cie, pretože plánujeme rekonštrukciu do−
mu."

n MÁRIA FINDROVÁ, 61r., V.
Krtíš, dôchodkyňa
"Momentálne sa chystám na
týžden do Londýna a plán
na letnú dovolenku ešte ne−
mám. Naposledy sme boli v
Egypte, predtým v Grécku
na ostrove Thassos, v Chor−
vátsku aj v Taliansku."

n RÓBERT KARDOŠ, 28r.,
Bratislava, manažér

"To, či sa tento rok vyberiem
na nejakú dovolenku − bude
to určite závisieť aj  od  fi−
nančnej situácie. Rozmýš−
ľam nad takou tou “klasi−
kou” ako dovolenka v Chor−

vátsku či Grécku −  podľa toho ako sa tam
vyvinie hospodárska situácia. Na dovolenky
k moru sa snažím chodiť každý rok, v rámci
rehabilitácie alebo relaxu."

n LUKÁŠ HALAJ, 19r., Hru−
šov, absolvent
"Nie, tento rok sa nechys−
tám nikde na dovolenku,
pretože mám pracovné
povinnosti. Na dovolenky
chodím len tu na Sloven−
sku. Naposledy som bol
vo Vysokých Tatrách a v
Štúrove."

n RUŽENA DIBALOVÁ,
42r., V. Krtíš, predavačka
"V tejto chvíli ešte neviem
povedať, či pôjdem dovo−
lenkovať. Záleží to najmä
od toho, či sa mi podarí
uvoľniť z práce. Ak áno,
tak určtie pôjdeme aj s
dcérou do Talianska ale−
bo Chorvátska. Vlani sme
boli v Taliansku, veľmi sa

nám tam páčilo."

n TEODORA MOLNÁROVÁ, 33r., 
Nenince, administratívna pracovníčka 

"Chystám sa na dovolenku do Vysokých Ta−

tier spolu s mojou rodinou. Chodievam tam
radi, už to tam poznáme a chceli by sme si
pripomenúť nejaké časti Tatier, ktoré sme
dlhšie nevideli."

n MÁRIA HÚŠŤAVOVÁ,
56r., V. Krtíš, nezamestna−
ná
"Nechystám sa na žiad−
nu dovolenku, pretože o−
patrujem chorého syna.
A vlastne som nikdy na
žiadnej dovolenke ani
nebola."

n SILVIA RECHTORÍKOVÁ, 29r., V. Krtíš 
"Na dovolenku by sme išli, ale hlavným
problémom sú financie. Rozmýšľame nad
takou alternatívou, ak by sa dalo ísť na do−
volenku prostredníctvom splátok. Najradšej
by sme išli do zahraničia. Do Tuniska, Gréc−
ka alebo do Egypta."

n LUCIA SEDLAČEKOVÁ,
23r., V. Krtíš, 
nezamestnaná

"Chystám sa na dovolen−
ku do Chorvátska aj s ro−
dinou a kamarátmi nieke−
dy v júni, tak dúfam, že
sa nám vydarí počasie."

−EŠ−MGY−

To bola tentoraz anketná otázka, ktorou sme oslovili náhodných 
respondentov v uliciach nášho okresného mesta.

Čas prípravy: 15 minút Čas va−
renia: 20 minút.
Potrebujeme: 400 g morčacích
pŕs, 1 PL medu, 3 PL plnotučnej
horčice, 200 ml šľahačkovej
smotany, mleté biele korenie, o−
lej
Ako na to: Očistené a umyté
morčacie prsia nakrájame na re−
zne, ktoré zľahka naklepeme, o−
koreníme mletým bielym kore−
ním a zvinieme. Závitky spevní−
me špáradlom a na rozohriatom

oleji z oboch strán dozlatista o−
pečieme.

Potom prikryjeme a krátko po−
dusíme. Závitky vyberieme a u−
ložíme na teplé miesto. Do vý−
peku pridáme lyžicu medu a 3
lyžice plnotučnej horčice. Dobre
vymiešame, aby sa suroviny
spojili do hladkej omáčky. Po−
maly primiešame smotanu a pri−
vedieme do varu. Do hotovej o−
máčky vložíme mäsové závitky
a ešte prehrejeme.
Náš tip: Morčacie závitky natri−
te zvnútra bylinkovým pestom,
budú pikantnejšie.

Stretne sa tenista a mäsiar. Tenista hovorí:
− Dnes som porazil Samprasa.
A mäsiar na to:
− Ja porážam sám prasa každý deň.

−−−−−−−−−−
Lekár vraví obéznej žene
− Mali by ste začať s ľahkou atletikou.
− V mojom veku, pán doktor? Nie som už na
to pristará?
− Kdeže, len začnite. Najprv preskakujte ve−
čere...

−−−−−−−−−−
− Aký výsledok mala vaša cesnaková dié−
ta?, spytuje sa lekár pacienta.
− Stratil som 8 kilogramov a všetkých zná−
mych.

−−−−−−−−−−
− Pán Kohn, prečo ste dnes taký smutný?
− Ale, syn sa mi žení...
− Z toho nebuďte smutný, to sa stalo i iným!
A ako sa volá nevesta?
− Štefan.
− No, tak to veru nie je židovské meno...

−−−−−−−−−−−−
Chlapík prišiel do krčmy:
− P−p−prosím si p−p−pivo.
Čašník sa ho pýta:
− Máte problémy s koktaním?
− T−t−trošku.
− Aj ja som mal, hovorí čašník, ale raz som
strašne pomiloval moju ženu a odvtedy je
všetko v poriadku. Skúste to aj vy.
Na druhý deň prišiel chlapík zasa:
− P−p−prosím si p−pivo.
− No čo, nepomohlo?
− N−n−nie, ale s−s−spálňu m−máte p−p−peknú.

ĽAHKÁ OBTIAŽNOSŤ ŤAŽKÁ OBTIAŽNOSŤ

Morčacina v omáčke

ZASMEJME SA

RECEPT NA TENTO TÝŽDEŇ

SUDOKU

Chystáte sa tento rok na dovolenku?


